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Utdragsbestyrkande:

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdag 19 augusti 2019

Tid Klockan 17:00 – 19.10

Plats Sessionssalen i kommunalhuset.

Beslutande Se bifogade uppropslistor

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare

Erik Uddén (M), Linda von Fircks (M), Diana Molinksy (M), Cecilia Sundberg 
(M), Hampus Holmgren (M), Lars-Göran Sander (C), Chris Smith (L), Petra 
Nilsson (L), Gorges Barkho (KD), Pia Berkman (KD), Marcus Jillehed (DP), 
Robert Andersson (HP), Charlotte Björkman (HP), Marie Fors (S) (tjänstgör §1-3, 
deltar hela sammanträdet), Aysegül Balci (V), Ulla Olsson Engström (V), Åke 
Wickberg (MP), Annika Boström (SD), Runar Finnman (SD), Malena Karanovic 
(SD) 

Utses att justera Karl Henriksson (KD) och Sonia Benavente (V)

Justeringens tid Måndag 26 augusti 2019 Paragrafer  1-18

Underskrifter

Ester Andréasson
Sekreterare

Erik Ottoson 
Ordförande

Karl Henriksson Sonia Benavente 
Justerare Justerare
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BEVIS 
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 19 augusti 2019

Protokollet har justerats den 26 augusti 2019

Anslaget sattes upp den 27 augusti 2019

Anslaget tas ner den 18 september 2019

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 17 september 2019

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge
Telefon 08-53530000

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se

Underskrift
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Uppropslista 2019-08-19
31 ledamöter   

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

1. Sara Heelge Vikmång (S)

2. Daniel Dronjak (M)

3. Arnold Boström (SD)

4. Rasmus Lenefors (S)

5. Christina Eklund (M)

6. Nujin Alacabek (V)

7. Malin Danielsson (L)

8. Eeva Laine (S)

9. Jelena Drenjanin (M)

10. Christian Ottosson (C)

11. Anders Lönroth (MP)

12. Ingalill Söderberg (DP)

13. Mats Arkhem (SD)

14. Rikard Lingström (S)

15. Erik Ottoson (M)

16. Dennis Åström Ullström (KD)

17. Niklas Bougt (V)

18. Michaela Lööf (S)

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) Samtliga Patrick Rahm (M)

20. Lars Björkman (HP)

21. Pran Malhotra (S)

22. Martin Nigals (SD)

23. Love Bergström (M)

24. Bo Källström (L)

25. Shewen Nysmed (S) §1-3. Kom 17.40. Marie Fors (S)

26. Karin Adolfsson (C)

27. Gunilla Helmerson (M)

28. Carina Sundström (MP)

29. Sonia Benavente (V)

30. Aza Cheragwandi (S)

31. Leif Dyrvall (DP)
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Uppropslista 2019-08-19

30 ledamöter 

Ledamoten frånvarande 
under följande 
paragrafer

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

32. Ann Clewett (SD)

33. Peter Höög (M)

34. Ann-Marie Högberg (S) Samtliga Göran Hallberg (S)

35. Jennifer Lind (M)

36. Claes Thim (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

37. Karl Henriksson (KD)

38. Sofia Knutz (L)

39. Sven Pernils (SD)

40. Johanna Bergman (M) Samtliga Claes-Johan Bonde (M)

41. Olov Hamilton (V)

42. Anneli Sjöberg (S)

43. Caroline Örtholm (M)

44. Henrik Juhlin (C)

45. Yossi Sigal (S)

46. Anders Abel (MP) Samtliga Barbro Lind (MP)

47. Kennet Bergh (M)

48. John Clewett (SD) . 

49. Kamile Ünver (S)

50. Patrik Willingstam (DP)

51. Britt Björneke (V)

52. Mats Österholm (M)

53. Erling Karlsson (S)

54. Lisbeth Krogh (HP)

55. Cem Delen (L) 

56. Björn Karlsson (M)

57.  Margareta Vikgren (S)

58. Gerhard Miksche (SD)

59. Nicolas Holst (M)

60. Fredrik Fjällström (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)

61. Annelie Rogmalm (C) Samtliga Tomas Selin (C)
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 1

Beslut rörande inlämnade frågor

Kommunfullmäktiges beslut
De inlämnade frågorna får ställas.

Sammanfattning
Inför sammanträdet har följande frågor lämnats in till kommunfullmäktige:

 Fråga ställd av Anders Lönroth (MP) till klimat- och stadsmiljönämndens 
ordförande Christian Ottosson (C) om klottersanering, se bilaga 1.1 till detta 
protokoll.

 Fråga ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Daniel Dronjak (M) om översvämningarna vid Huddinge station, se bilaga 1.2 
till detta protokoll.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

6 (29)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 2

Svar på nya frågor

Kommunfullmäktiges beslut
Frågorna anses besvarade.

Sammanfattning
Svar på fråga ställd av Anders Lönroth (MP) till klimat- och 
stadsmiljönämndens ordförande Christian Ottosson (C) om klottersanering, se 
bilaga 1.1 till detta protokoll.
 
Christian Ottosson (C), klimat- och stadsmiljönämndens ordförande, anför som svar 
på frågan följande:
 
”Anders Lönroth (MP) har frågat mig om kommunen klarar av att sanera klotter inom 
48 timmar. De nya riktlinjerna mot klotter har som målsättning att minska 
kostnaderna för klottersanering till 2020 och 2021. Sanering ska ske inom 48 timmar 
efter inkommen felanmälan och rasistiskt, våldsbejakande och känsligt klotter ska 
prioriteras. Kommunen har i juni tecknat avtal med företaget Aremo och vid den 
tidpunkten fanns ett stort antal ärenden som felanmäldes under våren och därför inte 
åtgärdades i tid. Från det att det nya avtalet har börjat gälla så har nya felanmälningar 
åtgärdats inom tidsgränsen på 48 timmar i de allra flesta fall.”
 
Efter det att Christian Ottosson (C) gett sitt svar på frågan yttrar sig Anders Lönroth 
(MP) och Christian Ottosson (C).
 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet.
 
 
Svar på fråga ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till kommunstyrelsens 
ordförande Daniel Dronjak (M) om översvämningarna vid Huddinge station, se 
bilaga 1.2 till detta protokoll.
 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, anför som svar på frågan 
följande:
 
”Jag har fått en enkel fråga från Sara Heelge Vikmång angående sommarens 
översvämningar vid Huddinge station.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 2

För det första vill jag understryka att det är högst beklagligt att Huddinge station 
drabbats av översvämningar. Det skapade problem för många Huddingebor inte minst 
alla de som var på väg till och från sina arbeten.
 
Problemen med översvämningar vid kraftiga skyfall finns på många stationer i SL:s 
trafiksystem. Vad gäller Huddinge station så är grundproblemet är att 
dräneringsanläggningen är otillräcklig. Dräneringsrören i de gallerrännor som ska 
leda bort regnvattnet korkas igen av fimpar, kapsyler och annat bråte som vattnet drar 
med sig. Vid normala regn är detta inget problem men vid långvariga skyfall riskerar 
det att bli stopp. Särskilda pumpar används i dessa fall, men uppenbarligen har dessa 
insatser inte varit tillräckliga i sommar. När tunneln vattenfylls så strejkar till slut 
både rulltrappa och hiss vilket skapar problem för många.
 
Ansvaret för Huddinge station är delat. Region Stockholm som äger anläggningen 
och kommunens ansvarar för driften.
 
För att åtgärda de akuta problemen så har entreprenören varit på plats och spolat och 
sugit rent i anläggningen flera gånger vilket ska minska sårbarheten vid nya regn. 
Kommunen har sett till att entreprenören har ”jour” just för slamsugning av tunneln 
vilket minskar risken för nya långvariga översvämningar.
 
Kommunens bedömning är att anläggningen behöver byggas om och dräneringsrören 
dimensioneras upp. Denna investering bör rimligtvis inte landa i Huddingebornas knä 
och det pågår diskussioner med SL och MTR om lösningar. 

Andra förebyggande åtgärder som görs är att serva och funktionskontrollera 
pumparna och avtala med slamsugningsfirman som kan rensa och pumpa bort vatten i 
tunneln, även på nätter och helger.
 
Kommunen jobbar även med lösningar på längre sikt. En dagvattenutredning för 
Huddinge C pågår. Den ska bland annat undersöka hur området klarar av det värsta 
regnet på flera år och långa perioder av regn samt kartlägga vilka åtgärder som krävs. 
Utredningen väntas vara klar i höst.

I hela kommunen pågår ett arbete på lång sikt för att anpassa sig till 
klimatförändringarna som utgår från en handlingsplan som antogs av 
kommunfullmäktige 2017. Den innebär bland annat att det nu mer krävs en hållbar 
plan för dagvattnet i varje nybyggnation. Men det finns också kortsiktiga åtgärder 
som kan begränsa översvämningar.
 
Sammanfattningsvis anser jag att kommunen agerat korrekt i den aktuella 
krissituationen och har vidtagit en hel del åtgärder för att undvika liknande problem. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 2

Som kommunstyrelsens ordförande har jag inte deltagit politiska samtal med 
regionala aktörer i frågor om att bygga om enskilda dräneringsanläggningar, men jag 
har förtroende för våra tjänstemän som för dessa samtal/förhandlingar och kommer 
att hålla mig informerad om frågans utveckling.
 
För övrigt har jag ingen avvikande uppfattning än Sara Heelge Vikmång att det är 
angeläget med en östra uppgång."
 
Efter det att Daniel Dronjak (M) gett sitt svar på frågan yttrar sig Sara Heelge 
Vikmång (S) och Daniel Dronjak (M).
 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 3

Diarienummer KS-2019/1523.110

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och 
Kamile Ünver (S)  till grundskolenämndens ordförande Jelena 
Drenjanin (M) om kommunens handlingsplan emot 
hedersrelaterat våld

Kommunfullmäktiges beslut
Interpellationen anses besvarad.

Sammanfattning
Som svar på Sara Heelge Vikmång (S) och Kamile Ünvers (S) interpellation om 
kommunens handlingsplan emot hedersrelaterat våld hänvisar Jelena Drenjanin (M) 
till sitt utdelade svar, se bilaga 3.1 till detta protokoll.

Överläggning i kommunfullmäktige
Efter det att Jelena Drenjanin (M) besvarat interpellationen yttrar sig Sara Heelge 
Vikmång (S), Jelena Drenjanin (M), Kamile Ünver (S), Nujin Alacabek (V), Carina 
Sundström (MP), Bo Källström (L), Jennifer Lind (M), Tomas Selin (C), Lisbeth 
Krogh (HP) och Anders Lönroth (MP).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 4

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas

Sammanfattning
Inga interpellationer har inkommit inför dagens sammanträde med 
kommunfullmäktige.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 5

Svar på interpellationer

Sammanfattning
Inga interpellationer har inkommit inför dagens sammanträde med 
kommunfullmäktige.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 6

Information från kommunrevisionen

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Kommunrevisionen har till kommunfullmäktige överlämnat följande skriftliga 
information:

 Revisionsrapport: Granskning av kommunens arbete med våld i nära 
relationer 

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Britt Björneke (V).

Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Protokollsanteckningar
Britt Björneke (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 6.1 till detta protokoll.
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Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 7

Diarienummer KS-2019/1808.915

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporterna.

Sammanfattning
Följande rapporter har inkommit till kommunfullmäktige:

 Individ- och familjeomsorgens rapport av beslut som inte verkställts inom tre 
månader första kvartalet 2019

 Vård- och omsorgsnämndens rapport till kommunfullmäktige angående icke 
verkställda beslut den 31 mars 2019  
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 8

Diarienummer KS-2018/242.104

Bygg en toalett som alltid är tillgänglig i Rådsparken – svar 
på medborgarförslag väckt av Malin Spång

Kommunfullmäktiges beslut
1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 13 maj 2019 anses medborgarförslaget från Malin Spång 
vara besvarat.

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att uppföra en offentlig 
toalett i Rådsparken.

3. Investeringsmedel om 500 tkr överförs från klimat- och stadsmiljönämnden till 
kommunstyrelsen.

4. Klimat- och stadsmiljönämnden uppdras att förvalta anläggningen efter genomförd 
investering. Driftkostnader på 170 tkr per år finansieras inom klimat- och 
stadsmiljönämndens budgetram.

Sammanfattning
Ett medborgarförslag angående att bygga en toalett som alltid är tillgänglig i 
Rådsparken har inlämnats av Malin Spång. Medborgarförslaget har skickats på 
remiss till natur- och byggnadsnämnden (verksam till och med 31 december 2018) 
samt till kultur- och fritidsnämnden. Kommunstyrelsens förvaltning håller med 
förslagsställaren och natur- och byggnadsnämnden om att det behövs en offentlig 
toalett som är öppen även när parkleken är stängd i Rådsparken.
 
I kommunens parkprogram anges att det bör finnas offentliga toaletter i alla 
stadsdelsparker. Kommunstyrelsen bör utreda kommunens syn på offentliga toaletter 
i kommunen. Kommunstyrelsens förvaltning anser att en toalett av den typ som finns 
i Skeppsmyreparken bör väljas och natur- och byggnadsförvaltningen anser att 
toaletten bör skötas av en entreprenör.
 
Investeringskostnad för uppförande av denna typ av toalett är cirka 1 000 tkr. Natur- 
och byggnadsnämnden (numera klimat- och stadsmiljönämnden) har 
investeringsmedel sedan tidigare för att bygga en toalett i Rådsparken, 500 tkr, som 
bör flyttas över till kommunstyrelsen. Resterande investeringsmedel, 500 tkr, tas från 
projektet toalett allmän plats. Kostnaden för drift och underhåll för en offentlig toalett 
motsvarande toaletten i Skeppsmyreparken är cirka 170 tkr per år. Klimat- och 
stadsmiljönämnden får årligen ett tillskott till sin budgetram för drift av tillkommande 
anläggningar. Tillskott beräknas som en volymökning där nämndens ram räknas upp 
med 80 procent av befolkningsökningen för respektive år.
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Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 8

Diarienummer KS-2018/242.104

 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att driftkostnader för att förvalta 
anläggningen finansieras inom klimat- och stadsmiljönämndens tilldelade budgetram. 
Klimat- och stadsmiljönämnden prognostiserar ett större underskott mot budget för 
2019. För att hantera förvaltning av tillkommande objekt med beslutade 
volymtillskott behöver nämnden fortsätta vidta åtgärder för att nå en budget i balans.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Malin Danielsson (L), Britt Björneke (V) 
och Christian Ottosson (C).
 
Rasmus Lenefors (S), Malin Danielsson (L) och Christian Ottosson (C) yrkar att 
fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Rasmus Lenefors 
(S) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att 
så är fallet.

Protokollsanteckningar
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 8.1 till detta protokoll. 

Beslutet delges
Klimat- och stadsmiljönämnden
Kultur- och fritidsnämnden
Malin Spång
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 9

Diarienummer KS-2019/616.118

Regler för Instagramtävling inom demokratidagar 

Kommunfullmäktiges beslut
1. Förslag till regler för Huddinge kommuns Instagramtävling godkänns i enlighet 
med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 maj 
2019.

2. Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om ändringar i de Regler för Huddinge 
kommuns Instagramtävling som beslutats av fullmäktige enligt punkten 1.

Sammanfattning
Huddinge demokratidagar har genomförts under sju år på initiativ av dåvarande 
demokratiberedningen. Demokratiberedningen tog år 2017 initiativ till en bild- och 
filmtävling på Instagram, ett initiativ som nuvarande trygghets- och 
delaktighetsberedning fortsätter med. Tävlingen har utvecklats i dialog mellan 
kommunstyrelsens förvaltning och bildlärare på grundskoleavdelningen i Huddinge 
kommun. Syftet med tävlingen är att få igång en dialog och väcka tankar om 
demokrati och jämlikhet bland elever på Huddinges grundskolor, såväl kommunala 
som fristående.
 
Regler för tävlingen 2017 antogs då av kommunfullmäktige, vilka även tillämpades 
för 2018 års Instagramtävling. För kommande tävlingar har kommunstyrelsens 
förvaltning i samarbete med trygghets- och delaktighetsberedningen utarbetat ett 
förslag till regler för kommunens Instagramtävling som är avsedda att gälla 
tillsvidare. I förhållande till 2017 års regler innehåller de därför ej årtal eller specifika 
tema. Vidare har det förtydligats att alla grundskolor i kommunen, såväl kommunala 
som fristående, kan vara med.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet delges
Trygghets- och delaktighetsberedningen
Grundskolenämnden
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Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 10

Diarienummer KS-2016/1230.313

Detaljplan för Jakobslund 2:3 m.fl. – beslut om antagande

Kommunfullmäktiges beslut
Detaljplan för Jakobslund 2:3 m.fl. antas enligt Kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 13 maj 2019 med tillhörande antagandehandlingar, bilaga 
1, 2, 3 och 4.

Sammanfattning
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en byggnad för kontor och handel på del av 
fastigheterna Jakobslund 2:3 m.fl. i Smista, Segeltorp. Mot Hedvägen och 
villabebyggelsen ska bebyggelsen utformas med hänsyn till den befintliga 
bebyggelsens skala och träd ska återplanteras längs fasaden. Mot Häradsvägen ska 
bebyggelsen utformas representativt. Byggnaden ska uppföras i trä och med 
träfasader. Detaljplanen möjliggör också en tryggare utformning av ett befintligt 
gångstråk i den östra delen av planområdet. Planområdet är idag oexploaterat och 
består av skogsbevuxen mark.
 
Området utsätts för buller från trafiken på Häradsvägen, vilket minskar värdet för 
rekreation. Inga särskilt utpekade natur- eller rekreationsvärden finns angivna för 
området. Vegetationen har dock ett värde som buffertzon mellan villorna på 
Hedvägen och Häradsvägen. Den nya bebyggelsen kommer att fungera som en 
bullerskärm för befintlig bebyggelse längs med Hedvägen, vilket medför att antal 
bullerutsatta boende minskar i enlighet med kommunens bulleråtgärdsprogram.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Malin Danielsson (L), som yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet delges
Exploatör
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Diarienummer KS-2019/161.901

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar

att befria Sebastian Tranberg (SD) från uppdraget som ersättare i socialnämnden.

att befria Margareta Vikgren (S) från uppdraget som ledamot i bygglovs- och 
tillsynsnämnden.

att befria Tomas Nordström (MP) från uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen 
från och med den 11 september 2019.

att befria Peter Axelsson (DP) från uppdraget som ersättare i styrelsen för Södertörns 
Fjärrvärme AB.
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Diarienummer KS-2019/161.901

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider:

 

Ny ersättare i kommunstyrelsen för perioden från och med den 11 september 
2019 intill det sammanträde då val av styrelse förrättas nästa gång

Anders Abel (MP), efter Tomas Nordström

 

Ny ersättare i styrelsen för Södertörns Fjärrvärme AB för följande perioder:

• från dagens datum till och med ordinarie bolagsstämma år 2020,

• från ordinarie bolagsstämma år 2020 till och med ordinarie bolagsstämma år 
2021,

• från ordinarie bolagsstämma år 2021 till och med ordinarie bolagsstämma år 
2022, samt

• från ordinarie bolagsstämma år 2022 till och med ordinarie bolagsstämma år 
2023

Thomas Hanbo (DP), efter Peter Axelsson

Sammanfattning
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i form av ett Val-PM 
sammanställt av förvaltningen.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar för respektive val listat under ”Kommunfullmäktiges beslut” ovan 
om fullmäktige kan välja den nominerade och finner härvid att så är fallet för båda 
valen.
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Diarienummer KS-2019/446.901

Lottning av nämndemannaplats nummer 59

Kommunfullmäktiges beslut
Lottningen godkänns, och de 59 nämndemannaplatser i Tingsrätten som Huddinge 
kommun har att tillsätta fördelas därför på följande sätt:

30-gruppen: 29 nämndemän

24-gruppen: 24 nämndemän

SD: 6 nämndemän.

Sammanfattning

Bakgrund
Huddinge kommun ska utse 59 nämndemän att tjänstgöra i Tingsrätten. 
Nämndemännen väljs på fullmäktiges septembersammanträde. Möjligheten att 
nominera till dessa 59 platser fördelas mellan fullmäktiges tre grupper:
30-gruppen: Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, 
Drevvikenpartiet, Huddingepartiet
24-gruppen: Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet
7-gruppen: Sverigedemokraterna

Vid fördelningen av nämndemannaplatserna mellan grupperna i fullmäktige tillämpas 
Lagen (1992:339) om proportionellt valsätt. Vid beräkning enligt den jämkade 
uddatalsmetoden fördelas de första 58 nämndemannaplatserna mellan grupperna på 
följande vis:
30-gruppen: 29 nämndemän
24-gruppen: 23 nämndemän
7-gruppen: 6 nämndemän.

För den 59:e nämndemannaplatsen dock, så visar beräkningen på lika jämförelsetal 
för samtliga tre grupper. Därför ska enligt Lagen (1992:339) om proportionellt 
valsätt, §24, lottning ske.

Tillvägagångssätt vid lottningen
Ordförande visar för fullmäktige upp tre lottsedlar: A, B och C. Ordförande föreslår 
för fullmäktige att lottsedlarna ges följande betydelse:
A = 30-gruppen
B = 24-gruppen
C = 7-gruppen
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Ordningen godkänns av fullmäktige.

Härefter viks lottsedlarna och placeras i fullmäktiges valurna, vilken först har 
kontrollerats av sammanträdets utsedda justerare. Ordförande drar sedan en lottsedel 
ur urnan, varefter ordförande och justerare kontrollerar resultatet. Den dragna 
lottsedeln är ”B”, vilket innebär att den 59:e nämndemannaplatsen tillfaller 24-
gruppen. 

Avslutningsvis frågar ordförande fullmäktige om lottningen kan godkännas, och 
finner att så är fallet. Således fördelas nämndemannaplatserna på följande sätt:
30-gruppen: 29 nämndemän
24-gruppen: 24 nämndemän
SD: 6 nämndemän.
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Diarienummer KS-2017/470.119

Bort med biltvätt från garageuppfarter och gator i Huddinge - 
svar på motion väckt av Britt Björneke (V)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 30 april 2019, anses motionen besvarad.

Sammanfattning
Britt Björneke (V) väckte den 13 februari 2017 motionen: Bort med biltvätt från 
garageuppfarter och gator i Huddinge. Ärendet bereddes under våren 2017 och ett 
tjänsteutlåtande daterat 11 augusti 2017 lämnades in till kommunstyrelsen. Då 
ärendet inte kommit upp i kommunstyrelsen sedan dess, har ärendet nu fått beredas 
igen och ett nytt tjänsteutlåtande skrivas. Motionären yrkar att Huddinge kommun 
vidtar åtgärder för att biltvätt upphör på garageuppfarter och gator och då också 
överväger att införa förbud mot biltvätt på gatan.

Då tillsynsnämnden gör bedömningen att ett förbud mot biltvätt på gatan inte är 
juridiskt möjligt att ha i de lokala föreskrifterna, förespråkar förvaltningen liksom 
motionären att kommunen fortsätter att satsa på att informera invånarna om frågan.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Britt Björneke (V), Christian Ottosson (C), Anders Lönroth (MP), 
Jennifer Lind (M), Aza Cheragwandi (S) och Mats Österholm (M).
 
Britt Björneke (V) och Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunfullmäktige ska 
bifalla motionen.
 
Christian Ottosson (C) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Christian Ottossons (C) 
yrkande mot bifall till Britt Björneke (V) och Anders Lönroths (MP) yrkande, och 
finner härvid att kommunfullmäktige beslutar att bifalla Christian Ottossons (C) 
yrkande. Således har kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag.
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Protokollsanteckningar
Britt Björneke (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 14.1 till detta protokoll.

Christian Ottosson (C) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 14.2 till detta 
protokoll.

Beslutet delges
Bygglovs- och tillsynsnämnden
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Tillsätt en landsantikvarietjänst – svar på motion väckt av 
Martin Nigals (SD)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 20 maj 2019, avslås motionen.

Sammanfattning
Martin Nigals (SD) inkom den 5 november 2018 med en motion om att tillsätta en 
landsantikvarietjänst på deltid.
 
Motionären föreslår kommunfullmäktige:
- Att Huddinge inför en hel- eller deltidstjänst för en landsantikvarie.
 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och klimat- och 
stadsmiljönämnden för synpunkter.
 
Idag finns antikvarisk kompetens på kommunen inom området för bygglov. 
Antikvarisk kompetens avropas även från Stockholms länsmuseum, och kunskap 
inhämtas även från Huddinges hembygdsföreningar.
 
En stor fördel med att avropa tjänsten är att behovet styr omfattningen vilket ger ökad 
flexibilitet, vilket sannolikt blir mycket mer kostnadseffektivt än en hel- eller 
deltidsanställd antikvarie. Därav föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
antikvarisk kompetens även fortsättningsvis bör avropas när behov föreligger.
 
Mot bakgrund av detta föreslås motionen avslås.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD), Bo Källström (L), Malin Danielsson (L) och 
Christian Ottosson (C).
 
Martin Nigals (SD) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla motionen.
 
Bo Källström (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Bo Källströms (L) 
yrkande mot bifall till Martins Nigals (SD) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Bo Källströms (L) yrkande. Således har 
kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Reservationer i kommunfullmäktige
Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande.

Beslutet delges
Kultur- och fritidsnämnden
Klimat- och stadsmiljönämnden



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

26 (29)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 19 augusti 2019 § 16

Diarienummer KS-2018/2986.119

Huddinge kommun ska undersöka möjligheten till Gröna lån – 
svar på motion väckt av Anders Lönroth, Carina Sundström 
och Anders Abel (samtliga MP)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 20 
maj 2019, anses motionen besvarad.

Sammanfattning
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 17 december 2018 av Anders Lönroth, 
Carina Sundström och Anders Abel (samtliga MP) föreslås att kommunen undersöker 
möjligheterna till Gröna lån.
 
Förslagsställarna menar att det finns flera goda skäl att välja Gröna lån då det bland 
annat integrerar finansierings- och miljöfrågor på ett tydligt sätt och kan fungera som 
katalysator för fler goda miljöprojekt samtidigt som räntorna är låga och ansökan och 
återrapporteringen enkel.
 
Motionen har gått på remiss till klimat- och stadsmiljönämnden och den har inga 
synpunkter på Gröna lån då man anser att ansvaret för upplåning ligger hos 
kommunstyrelsen.
 
I den finansiella riskrapport kommunstyrelsens förvaltnings ekonomiavdelning 
regelbundet tar fram kan man se att per den 30 april 2019 hade kommunen en extern 
skuld på nästan 5,5 miljarder, varav Gröna lån från Kommuninvest uppgick till 768 
miljoner. Huddinge kommun utnyttjar således redan möjligheten att ta Gröna lån i de 
fall där dessa kan tillämpas och mot den bakgrunden ska motionen anses besvarad.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson (C), Jennifer Lind (M) 
och Nujin Alacabek (V).
 
Christian Ottosson (C) och Jennifer Lind (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Christian Ottosson 
(C) och Jennifer Linds (M) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och 
finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 16.1 till detta 
protokoll.

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 16.2 till detta protokoll.

Beslutet delges
Remissinstansen
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Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer

Kommunfullmäktiges beslut
1. De inlämnade motionerna får ställas.

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motioner inlämnats:

 Utveckla Gömmarens naturreservat – motion väckt av Sara Heelge Vikmång 
(S) och Rasmus Lenefors (S).

 Åtgärder för att främja äldres och funktionsnedsattas hälsa i syfte att öka 
livskvaliteten för de enskilda och samtidigt fördröja de vårdinsatser som 
kostar kommunen mest – motion väckt av Barbro Lind (MP), Anders Lönroth 
(MP) och Carina Sundström (MP)

 Utlys klimatnödläge i Huddinge kommun – motion väckt av Nujin Alacabek 
(V), Niklas Bougt (V), Sonia Benavente (V), Olov Hamilton (V) och Britt 
Björneke (V)
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Delgivningar

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av delgivningen.

Sammanfattning
Följande delges kommunfullmäktige:

 Skrivelse till kommunfullmäktige, namninsamling för att minska barngrupper 
i förskolan

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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